

【2024 年聯合國教科文組織世界地質公園審核結果】 (Please scroll down for the English version)

聯合國教科文組織執行局在 3 月 27 日於法國巴黎召開第 219 次會議，批准 18 個地質公園加入聯合國教科文組織世界地質公園網路，為期 4 年。由此，世界地質公園總數共有 213 個，分佈在 48 個國家。

新增的地質公園位於巴西、中國、克羅埃西亞、丹麥、芬蘭、法國、希臘、匈牙利、波蘭、葡萄牙和西班牙，還包括一個跨越比利時和荷蘭國界的跨境地質公園。

中國新增 6 個世界地質公園：恩施大峽谷-騰龍洞、臨夏、龍岩、長白山、武功山、興義。

欲知詳情, 請登入以下連結

<https://www.facebook.com/AoGHK/posts/pfbid02JRrH5n5DXnLCCLakxyNhM6LVG4inzF3xLiNA2khUrA86qUX7j4hHc7gRtUVbjYWyl>

香港地貌岩石保育協會

【UNESCO names 18 new Geoparks】

On 27 March 2024 during the 219th meeting held in Paris, France, UNESCO's Executive Board has endorsed the addition of 18 sites to the UNESCO Global Geoparks Network. This brings the total number of global geoparks to 213 in 48 countries.

The new Global Geoparks situate in Brazil, China, Croatia, Denmark, Finland, France, Greece, Hungary, Poland, Portugal and Spain. There is an additional new transboundary geopark spanning Belgium and the Kingdom of the Netherlands.

China has 6 new additions namely:-

Enshi Grand Canyon-Tenglongdong Cave UNESCO Global Geopark

Linxia UNESCO Global Geopark

Longyan UNESCO Global Geopark

Mount Changbaishan UNESCO Global Geopark

Wugongshan UNESCO Global Geopark

Xingyi UNESCO Global Geopark

Please enter the following link for further details:

<https://www.facebook.com/AoGHK/posts/pfbid02JRrH5n5DXnLCCLakxyNhM6LVG4inzF3xLiNA2khUrA86qUX7j4hHc7gRtUVbjYWyl>

Association for Geoconservation, Hong Kong